
 
Valtuutettu Mäkisalon valtuustoaloite: Korvamerkitään kunnan HYTE-raha 
 
KVALT 21.09.2023 § 104  
  
 
 Hallintosäännön 114 §:n mukaan kokouskutsussa mainittujen asioiden 

käsittelyn jälkeen valtuustoryhmällä ja valtuutetulla on oikeus tehdä 
kirjallisia aloitteita kunnan toimintaa ja hallintoa koskevista asioista. Aloite 
annetaan puheenjohtajalle. 

 
 Aloite on sitä enempää käsittelemättä lähetettävä kunnanhallituksen 

valmisteltavaksi. Valtuusto voi päättää, että aloitteessa tarkoitetun asian 
valmistelusta käydään lähetekeskustelu. 

 
 Aloitteen jättämisestä tehdään merkintä saman kokouksen pöytäkirjaan. 
 
Päätös Valtuutettu Aila Mäkisalo jätti 21.9.2023 seuraavan aloitteen:  

 
"VALTUUSTOALOITE 
Siikajoenkunta 
 
KORVAMERKITÄÄN KUNNAN HYTE-RAHA 
 
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen valtionosuuden lisäosa eli HYTE-
kerroin on kannustin, joka tarkoittaa, että kuntien rahoituksen 
valtionosuuden suuruus määräytyy osaksi niiden tekemän hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämistyön mukaan. Tällä halutaan varmistaa kuntien 
aktiivinen toiminta asukkaiden hyvinvoinnin ja terveyden edistämiseksi 
myös sote-uudistuksen jälkeen. 
 
Siikajoelle hyte-rahaa on saatu yli 70 000€, enemmänkin olisi saatu, jos 
kyselyihin olisi aikanaan vastattu/ehditty vastata. Hyte-työryhmälle ei ole 
budjetoitu rahaa mutta on laitettu paljon tehtäviä ja painoarvoa kunnan 
hyvinvoinnin lisäämiseksi. 
 
Ehdotankin, että Hyte-työryhmälle korvamerkittäisiin Hyte-rahaa 
kuntalaisten hyvinvoinnin ja terveyden edistämiseen.  Tällä toimintarahalla 
voitaisiin edistää vanhus- ja vammaisneuvoston suunnittelemaa toimintaa 
kuntalaisille, Hyvinvointiryhmän suunnittelemaa toimintaa kuntalaisille, 
nuorisotoimintaa, mielenterveystoimintaa, kulttuuritoimintaa sekä käyttää 
rahaa mahdollisten hankkeiden omarahoitukseen. Toimintaa olisi helpompi 
suunnitella kun toimintaan olisi rahoituspohjaa. 
 
Ruukissa 21.9.2023  
Siikajoen kunnanvaltuutettu Aila Mäkisalo" 

 
 
KHALL 09.10.2023 § 360    
332/02.02.00/2023    
 
 
Valmistelija Hallintojohtaja Tiina Hovi 

 
Taloushallinnon ja organisaation näkökulmasta hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämisen (HYTE) työryhmä on hallinnollisesti kunnanhallituksen 
alaisuudessa. Työryhmälle budjetoidaan lähinnä työryhmän kustannuksiin 
menevää rahaa, esimerkiksi kokouspalkkioita ja matkakorvauksia varten. 
Työryhmän tehtäväksi on kirjattu toimia kunnan hyvinvoinnin ja terveyden 



edistämisen vastuutahona, mutta sille ei ole määritelty erikseen tehtäviä, 
joita sen pitäisi suorittaa.  
 
Valtionosuudet tulevat kunnalle ilman korvamerkkiä, eikä niitä jaeta eri 
hallintokuntien alaisuuteen kirjanpidossa. 
 
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen työtä tehdään kunnassa laajasti ja 
toimintaa hoidetaan erityisesti sivistysjohtajan ja sivistyslautakunnan 
alaisuudessa. Myös talousarvioon vuodelle 2024 on varattuna rahaa 
tällaista toimintaa varten. Toiminnan toteutus tapahtuu organisaatiossa 
käytännön tasolla, joten myös raha on järkevä olla budjetoitu käytännön 
tason mukaisesti. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Pertti Severinkangas 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus toteaa, että kunnan talousarvioon on varattuna rahaa 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen työlle, mutta se ei ole korvamerkitty 
työryhmän alaisuuteen. Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että aloite on 
loppuun käsitelty. 
 

Päätös Matti Pohjola esitti, että aloite lähetetään sivistyslautakunnalle käsittelyyn. 
 
Matti Pohjolan tekemää muutosehdotusta ei kannatettu, joten se raukeaa.  
 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
Pöytäkirja tarkistettiin tämän pykälän osalta kokouksessa. 
 
Tauko pykälän käsittelyn jälkeen klo 17:34 - 17:48. 


